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De feestdagen 
zijn altijd weer 
een tijd van sa-
menzijn en ge-
zelligheid. In het 
huidige digitale 
tijdperk is dat sa-
men zijn eigenlijk 
altijd wel moge-
lijk. We zijn maar 

een belletje (oké laten we eerlijk 
zijn, een appje) verwijderd van onze 
vrienden en familie. Toch is het niet 
vanzelfsprekend dat sociale media 
altijd voor verbinding zorgt, het kan 
juist ook voor eenzaamheid zorgen. 
Deze Freem gaat daarom over sa-
men zijn, verbinding en eenzaamheid.

In het interview met Loes Pouwels 
lees je waarom sociale media bij de 
ene persoon eenzaamheid kan ver-
oorzaken en bij anderen juist niet.  

We kijken een dagje mee bij de werk-
dag van  Elisa Pals bij Oma’s Soep. 
Daarnaast hebben we genoeg tips 
om de feestdagen, samen of alleen, 
door te komen. Gebruik bijvoorbeeld 
de vragen uit de kletspot om de tijd 
met je irritante neefje te overbruggen, 
of maak een kewa of cawa als je juist 
even uit de drukte wilt ontsnappen. 

Namens de Freem-redactie wens ik ie-
dereen hele fi jne feestdagen! Ik hoop 
dat niemand deze alleen door hoeft te 
brengen. Gebruik deze tijd daarom ook 
om eens wat extra aandacht aan elkaar 
te besteden. Tot in het nieuwe jaar!

Eva Gerritsen
Hoofdredactrice 2023-2024
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IN GESPREK MET 
LOES POUWELS

In de media is vaak veel negativiteit over sociale media te zien. Zo zou het erg verslavend zijn, heeft het een nega-
tieve impact op iemands zelfbeeld en ontwikkelen jongeren alleen nog maar oppervlakkige relaties met anderen 

die ze maar half kennen. Er wordt constant gevraagd of sociale media wel echt zo sociaal zijn? Loes Pouwels werkt 
als docent en onderzoeker aan de Radboud Universiteit. Met haar onderzoek wilt ze ook de positieve en samenbin-
dende kanten van sociale media belichten. We hebben aan Loes gevraagd welke bevindingen zij tot nu toe met ons 

al kan delen.

TEKST HANNAH BOURS & ANOUK JANSSEN BEELD MAAIKE WIGMAN

Zou je eerst jezelf even willen voorstellen?

“Ik ben Loes Pouwels. Ik werk als universitair docent bij ont-
wikkelingspsychologie en ik heb mijn PhD-onderzoek gedaan 
naar pestgedrag op middelbare scholen. Eerst vooral over 
sociale dynamiek in de klassen, maar er gebeurt ook heel veel 
online. Daardoor ben ik ook onderzoek gaan doen naar sociaal 
mediagebruik en sociaal welbevinden van jongeren. Ik heb dus 
gekeken naar de online kanten en nu probeer ik het eigenlijk 
samen te voegen door het in het geheel te onderzoeken.”

Sommige van onze lezers zijn nog niet bekend met jouw 
onderzoek. Zou je kort kunnen uitleggen waar jouw onderzoek 
precies over gaat? 

“Ik heb een Veni-grant gekregen om onderzoek te doen naar 
sociale mediagebruik en sociale verbondenheid van jongeren. 
Wat ik op basis van voorgaand onderzoek weet, is dat sociale 
media bij kan dragen aan een toegenomen sociale verbon-
denheid van jongeren, terwijl andere jongeren zich er juist wat 
eenzamer door voelen. Ik wil eigenlijk onderzoeken: wat geldt 
er nu voor wie, wanneer, en op welke termijn.”

Wat heeft je gemotiveerd om onderzoek te doen naar dit on-
derwerp? 

“Ik ben altijd al geïnteresseerd geweest in sociale relaties en 
de dynamiek daarbij. Een paar jaar geleden waren er in het 
nieuws en in de maatschappij veel zorgen over pestgedrag. Nu 
zie je eigenlijk dat het maatschappelijke debat weer verschoven 
is naar het sociale mediagebruik en wat voor negatieve effec-
ten het heeft voor jongeren. Maar, als ik met jongeren spreek, 
hoor ik ook heel vaak dat er positieve kanten aan zitten en dat 
het ook veel kan bieden.”

Hoe kan het dat sociale media bij de één voor eenzaamheid zorgt 
en bij de ander juist voor verbinding? 

“Je kunt kijken naar de kenmerken van een persoon. Daarbij kun 
je kijken wat het sociale netwerk, de sociale vaardigheden en so
ciale positie zijn van jongeren offline. Dan zie je dat jongeren die 
offline kwetsbaarder zijn, soms online ook wat meer risico lopen 
om wat meer negatieve dingen mee te maken. Aan de andere 
kant levert het ook vaak meer kansen op om juist ter compensatie 
positieve dingen te zoeken. Die kwetsbare groep kan dus vaker 
positieve dingen uit sociale media halen, maar tegelijkertijd ook 
negatieve dingen.” 

Je hebt onlangs de Veni-beurs gekregen voor jouw onder-
zoek. Hoe gaat zo’n beurs in werking?

“De Veni-grant is een beurs die je tijdens je eerste jaar na je 
promotie kunt aanvragen. Met die beurs kun je vernieuwend 
wetenschappelijk onderzoek doen. Je kunt dus geld aanvra-
gen om je eigen onderzoek op te zetten. Op basis van jouw 
verhaal en je output tot nu toe wordt een selectie gekozen 
die een beursaanvraag mag schrijven. Daar wordt een 
aantal onderzoekers uit geselecteerd die de beurs ontvan-
gen.”
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In jouw onderzoek maak je gebruik van dagelijkse en jaarlijkse 
vragenlijsten. Dat lijkt heel veel werk! Hoe pak je dat precies 
aan?

“De jaarlijkse vragenlijsten worden in opdracht van middelbare 
scholen uitgevoerd. Zij hebben aan ons bij ontwikkelingspsy-
chologie gevraagd of wij inzichten kunnen krijgen in het sociale 
welzijn van de leerlingen. In ruil daarvoor mogen wij die data 
gebruiken voor onderzoek. De dagelijkse vragenlijsten zijn 
inderdaad veel werk. Er zijn verschillende manieren om jonge-
ren te motiveren om daaraan mee te doen, zoals beloningen. 
Daarnaast is het goed om ze te blijven motiveren om contact 
te hebben met je, zodat ze ook zien dat er een persoon achter 
het onderzoek zit. Je moet de vragenlijstjes ook een beetje kort 
houden. Ze zitten al heel veel op hun telefoon, dus hoe korter je 
ze houdt, hoe beter.”

“Het ligt echt aan de 
jongeren zelf en wat 

zij met sociale 
media doen.”

Ben je tot nu toe al tegen moeilijkheden aangelopen tijdens je 
onderzoek?

“Een grote uitdaging is om de jongeren gemotiveerd te hou-
den. Ik wil nu ook gebruik maken van datadonaties, dus dat 
jongeren hun eigen sociale mediageschiedenis doneren aan de 
wetenschap. Dat is ook een uitdaging, vooral rondom privacy en 
ethische kwesties. Je wilt als onderzoeker heel veel informatie 
hebben, maar ook dat zo veel mogelijk jongeren meedoen en dat 
dan hun privacy gerespecteerd blijft; daar zit een spanningsveld 
in. Middelbare scholen beginnen nu met een telefoonverbod, 
ook in de pauze. Dit verbod betekent voor mijn onderzoek dat 
ik tijdens schooltijd geen vragenlijstjes kan sturen. Dit heeft wel 
een grote impact, denk ik.”

Je hebt superveel verschillende sociale mediaplatforms. Zijn er 
bepaalde platforms die juist bijdragen aan verbinding? Hebben 
sommige platforms meer voordelen dan nadelen?

“Ik denk echt dat het per platform ligt aan de manier waarop 
je het gebruikt. Ik denk dat als je bijvoorbeeld kijkt naar TikTok, 
waar veel jongeren filmpjes zien van mensen die ze niet kennen, 
het natuurlijk de vraag is hoeveel verbinding je hebt. Maar er 
zijn ook weer jongeren die samen TikTok-filmpjes opnemen en 
dan heb je eigenlijk juist weer veel verbinding met elkaar. Van 
Snapchat zeggen ze vaak dat het wat onpersoonlijker is wat 
daar wordt gedeeld. Ze vinden het belangrijker dat ze maar iets 
sturen, dan wat ze sturen. Maar toch laat je dan blijken dat je 
iemand belangrijk genoeg vindt om iets te sturen, die streaks 
geven verbondenheid. Dat is weer anders dan WhatsApp en 
Instagram, waar je bijvoorbeeld via privégesprekken diepgaan-
de gesprekken kan voeren. Dat kan ook bijdragen aan verbin-
ding, dus het ligt echt aan de jongeren zelf en wat zij met sociale 
media doen.” 

Er gaan altijd veel negatieve berichten rond in de media over so-
ciale media en de invloed daarvan. Zijn er bepaalde stereotypes 
of berichten die volgens jou niet helemaal kloppen?

“In de media zie je vaak plaatjes voorbijkomen over toegeno-
men depressie en eenzaamheid bij jongeren. Tegelijkertijd gaat 
dit gepaard met een toename in sociale mediagebruik. Er wordt 
dan vaak verondersteld dat sociale mediagebruik de oorzaak is 
voor deze depressie en eenzaamheid, maar we hebben eigenlijk 
helemaal geen oorzakelijk bewijs voor die negatieve effecten 
van sociale media. We vinden wel dat er een groep is voor wie 
sociale media negatieve effecten kan hebben, maar tegelijkertijd 
is er ook een groep voor wie sociale media positieve effecten 
heeft of geen effect heeft. Er is dus nog eigenlijk geen consistent 
wetenschappelijk bewijs voor de negatieve effecten van sociale 
mediagebruik op jongeren in het algemeen.”

Over die positieve kanten gesproken; wat zijn volgens jou een 
aantal tips die je in kunt zetten om via sociale media eenzaam-
heid te voorkomen en juist verbonden te blijven met elkaar?

“Als je sociale media gebruikt, is het belangrijk om nog contact 
te onderhouden met je vrienden en daarmee actief in gesprek te 
gaan. Als je met niemand iets uitwisselt en alleen maar passie-
ve informatie tot je neemt, dan neemt dat niet snel het gevoel 
van eenzaamheid weg. Dus, ga gesprekken aan en ook al zijn 
het mensen die je niet kent, dan kun je ook nog online vrienden 
maken. Als je dan offline juist niet de aansluiting vindt, kun je die 
online misschien wel vinden. Ook belangrijk is om de balans te 
zoeken. Zorg dat je nog wat tijd voor jezelf overhoudt en dat je 
niet alleen maar online in contact bent met elkaar. Je hoeft je niet 
meteen eenzaam te voelen als je even niet in contact bent met 
iemand.”
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Wie hoop je met je onderzoek te bereiken? Wie profiteren het 
meeste van de resultaten?

“Jongeren, beleidsmakers, ouders, leerkrachten en schoolmede-
werkers, mensen uit de klinische praktijk. Het is wel echt een bre-
de groep. Beleidsmakers kunnen bijvoorbeeld kijken naar media 
literacy-programma’s op scholen. Clinici kunnen ook kijken naar 
de rol van sociale media bij eenzaamheidsklachten in de praktijk. 
Scholen zijn ook erg bezig met vraagstukken rondom sociale 
media. Ouders worstelen er ook veel mee. Veel volwassenen 
vragen zich af of het erg is dat jongeren zo veel op sociale media 
zitten. Het roept allerlei maatschappelijke vragen op die met dit 
onderzoek beantwoord kunnen worden.”

Denk je ook dat sociale mediaplatforms een rol zouden moe-
ten spelen bij de beperking van eenzaamheid? Zouden ze een 
beschermende rol aan moeten nemen of moeten ze zich erbuiten 
houden?

“Je ziet dat bijvoorbeeld TikTok allerlei verslavende algoritmes 
heeft, en dat jongeren heel veel tijd daarop doorbrengen. Ik vind 
het moeilijk om in te schatten hoeveel impact dat echt heeft op 
het gevoel van eenzaamheid of sociale verbondenheid. Mis-
schien als je deze video’s blijft kijken zonder contact te hebben 
met anderen, dat het hier wel impact op heeft, maar de ont-
wikkeling van jongeren is breder. Het heeft natuurlijk ook een 
impact als je het gevoel hebt dat je een verslaving hebt en je je 
dan toch verder afzondert van anderen. Ik denk wel dat het goed 
is als platforms verantwoordelijkheid krijgen en aangesproken 
worden. Dat heeft niet alleen met eenzaamheid en verbonden-
heid te maken, maar ook met de ontwikkeling van jongeren in 
het algemeen.”

“Er is dus nog 
eigenlijk geen 

consistent 
wetenschappelijk

 bewijs voor de 
negatieve effecten 

van sociale 
mediagebruik op
 jongeren in het 

algemeen.”
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STUDENTEN VS DOCENTEN 
DEZE EDITIE: BJORN VS EVELIEN

Met de kerstdagen in zicht is het een goed moment om even stil te staan bij eenzaamheid. In een 
wereld waarin we meer dan ooit met anderen verbonden zijn, voelen velen zich toch alleen. We 

gingen in gesprek met student Bjorn Arts en docent Evelien Heijselaar. Voelen zij zich ook weleens 
eenzaam en hoe ga je er dan mee om?

Voel je jezelf weleens eenzaam? Zo ja, 
hoe ga je er dan mee om? 

Evelien: “Ja, wie niet? Zeker in de don-
kere winter dagen is het moeilijk. Maar 
ik heb een grote familie en, hoe cliché 
het ook klinkt, gewoon in de buurt zijn, 
samen met je kinderen naar YouTube 
kijken of buiten spelen doet wonderen. 
Er worden hormonen aangemaakt 
als je even naar foto’s van je kinderen 
kijkt. Als ik mij eenzaam voel, kijk ik ‘s 
avonds als ze in bed liggen, naar foto’s 
van hen.”

Bjorn: “Ik denk dat elke student zich 
weleens eenzaam voelt. Ik zeker ook. Bij 
mij verschilt het heel erg per tijd van het 
jaar. Er zijn momenten dat ik me meer 
eenzaam voel dan op andere momen-
ten in het jaar. Als ik me eenzaam voel, 
stort ik me op de muziek. Ik ga vaak mu-
ziek luisteren of zelf muziek schrijven. Ik 
probeer nu ook meer contact te zoeken 
met anderen als ik me eenzaam voel.’’

Heb je weleens aandacht geschonken 
aan mensen die zich eenzaam voelen?

Evelien: “Zeker. Mijn vader is plots 
overleden bijna 7 jaar geleden en heeft 
mijn moeder dus achtergelaten. Ze is 
best verlegen dus maakte ik mij zorgen 
om haar. Nog steeds, eigenlijk, maar 
ze lijkt eindelijk een sociaal leven op te 
bouwen. Mijn schoonouders zijn al best 
oud en vanwege ziekte kunnen ze niet 
meer bij elkaar wonen. Dit zijn mensen 
die opeens eenzaam zijn geworden, ze 
hebben er niet voor gekozen maar moe-
ten er wel een oplossing voor vinden.”

Bjorn: “Zelf werk ik in de thuiszorg en 
merk vooral dat ouderen zich vaker 
eenzaam voelen. Ik geef hier ook echt 
veel aandacht aan. Het is een van de 
redenen waarom ik in deze sector een 
bijbaantje heb. Daarnaast ga ik regel-
matig bij opa op bezoek die in een 
verzorgingstehuis zit. Soms vind ik het 
lastig om aan te voelen wat iemand 
nodig heeft in geval van eenzaamheid, 
aangezien iedereen er op zijn/haar 
eigen manier mee omgaat.’’ 

Denk je dat technologie, zoals sociale 
robots, een effectief middel kan zijn om 
eenzaamheid te verminderen? Waarom 
wel of niet?

Evelien: “Ik denk het wel. Natuurlijk 
zijn sociale robots niet een vervanging 
voor echte mensen, maar soms heb je 
toch die hormonen nodig om moed te 
hebben om iets moeilijks te doen. Als 
je je thuis niet meer eenzaam voelt van-
wege de robot, dan slaap je ook fijner, 
heb je meer energie en durf je meer en 
daarom kom je dingen tegen waardoor 
je je nog minder eenzaam voelt. Dus als 
een sociale robot je al helpt om minder 
eenzaam te voelen in je hoofd, dan is 
dat wel een stap in de juiste richting.’’

Bjorn: “Vind ik een lastige. Ik denk 
dat sociale robots zeker eenzaamheid 
kunnen minderen, maar ik weet niet per 
se of dit de ideale of juiste oplossing is. 
Eenzaamheid ontstaat natuurlijk door 
gebrek aan contact met anderen. Een 
sociale robot kan niet zomaar datzelf-
de contact vervangen. Ik denk dat het 
op korte termijn kan helpen, maar op 
lange termijn niet per se groot nut zal 
hebben.’’

TEKST IRIS VAN DER HOEVEN BEELD YARA PRINSEN
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Plots wordt duidelijk na een spoedkeizersnede dat je pasgeboren baby niet zelfstandig kan eten en ademen of 
blijkt die nekpijn bij je 8 jaar oude zoontje een ernstige hersenbloeding: je wereld staat op zijn kop. Gelukkig is 
daar het Ronald McDonald Kinderfonds dat zich inzet voor zieke kinderen en hun ouders. Met de Huizen, Huiska-
mers en vakantiehuizen houden ze eenzaamheid op afstand door families een plek dicht bij hun zieke kindje te 
geven. Daarmee is het Kinderfonds van onschatbare waarde. Maar hoe blijven ze draaiende? Wij gingen in gesprek 
met Communication & Marketing Manager Monique Hullegie. In deze reportage vertellen we jou, als toekomstige 
communicatiewetenschapper, hoe je het verschil kan maken in situaties waarin het er écht toe doet. Want zonder 
het Communicatie- en Marketingteam zouden de donateurs, bedrijven én vrijwilligers niet van het bestaan afwe-

ten van het Ronald McDonald Kinderfonds. 

TEKST LINDE HEINSIUS & MYRTHE SPALING BEELD CATHELIJNE MUNTINGA

HET RONALD MCDONALD KINDERFONDS 

Om meer te weten te komen over het Ronald McDonald Kinder-
fonds hebben we gesproken met Monique Hullegie. Monique is Team-

manager Communicatie & Marketing en is dus de perfecte persoon om 
ons meer te vertellen over het Ronald McDonald Kinderfonds! Monique 
heeft een achtergrond in de hotellerie en werkte de afgelopen tien jaar 
in de retail, maar wist eigenlijk al heel lang dat ze graag wilde werken bij 
het Kinderfonds. Het werk bij Ronald McDonald gaat voor haar verder dan 
alleen cijfers. ‘Je werkt er met heel je hart’, vertelt ze. Zo kan ze écht iets 

betekenen voor de mensen die het moeilijk hebben.

Het Ronald McDonald Kinderfonds is een goed doel dat er-
voor wil zorgen dat zieke kinderen en hun ouders zo dicht mogelijk 

bij elkaar kunnen zijn. Het is een plek in of dicht bij het ziekenhuis 
waar ze even kunnen ontsnappen aan de witte ziekenhuisgangen en 
beladen sfeer. Zieke kindjes kunnen in de Huiskamers spelen met hun 
broertjes of zusjes en ouders kunnen in de Huizen overnachten. Ou-
ders zijn op deze manier dichter bij hun kinderen waardoor de grote 
zorgen een klein beetje dragelijker worden. Ze hebben een plek om 
zich even terug te trekken, een gesprek te voeren met anderen in een 
vergelijkbare situatie of om gewoon rustig een kopje thee te drinken. 
Dankzij het Ronald McDonald Kinderfonds hoeven kinderen zich nooit 
meer eenzaam te voelen in hun ziekenhuisbed, wetende dat papa en 

mama vlakbij zijn. 

Het Ronald McDonald Kinderfonds krijgt geen over-
heidssubsidie, en functioneert dankzij de bevlogen inzet 

van onmisbare vrijwilligers, betrokken donateurs, spon-
sors en partners. Om dit allemaal voor elkaar te kunnen 
krijgen, staat het Communicatie- en Marketingteam klaar. 
Dit team is vooral bezig met zaken achter de schermen 
om de Huizen, vakantiehuizen en Huiskamers draaiende 
te kunnen houden. Het is belangrijk dat de communicatie-
afdeling zorgt voor naamsbekendheid. Dat is hard nodig, 
want zo kunnen potentiële vrijwilligers, donateurs, spon-
sors en partners het Ronald McDonald Kinderfonds leren 
kennen. Monique en haar team hebben een divers taken-
pakket, van campagnes op sociale media tot het contact 

met partners of ambassadeurs die de verhalen van het 

Kinderfonds delen. Ze verlenen diensten voor de 
Huizen op het gebied van Communicatie en Marketing 
door bijvoorbeeld kant-en-klare sociale media-berichten 
aan te leveren en campagnes op te zetten. Op deze ma-
nier hoeven de vrijwilligers en managers in de Huizen 
zich alleen te focussen op het helpen van de kinderen en 
hun ouders. Bij de vraag wat voor het Communicatie- en 
Marketingteam op dit moment het grootste doel is, ver-
telt Monique dat ze het Kinderfonds graag nog beter op 
de kaart wil zetten. ‘Het Ronald McDonald Kinderfonds is 
nog niet top of mind als je aan goede doelen denkt. We 
streven er daarom naar om van het Ronald McDonald 
Kinderfonds een sterker merk te maken; een merk waar 
je graag bij wilt horen, zowel als bedrijf als particulier.’

EEN LICHTPUNTJE IN EEN DONKERE TIJD
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Om het Ronald McDonald Kinderfonds 
als sterker merk neer te zetten en om een goed 

doel te zijn waar men zich graag aan verbindt, zet het 
Communicatie- en Marketingteam zich op verschil-
lende manieren in om de doelgroep te bereiken. Ze 
verdelen de doelgroep onder in drie ‘focus doelgroe-
pen’: 1. Jongeren (Gen Z en millenials), 2. Moeders 
(leeftijdscategorie 28 tot 50 jaar) en 3. Babyboomers 
(leeftijdscategorie 65 tot 75 jaar). Deze laatste groep 
meldt zich dan ook vaak aan het team van vrijwilli-

gers.

Wat de content van het 
fonds sterk maakt, is dat ze voor-

namelijk gebruikmaken van sto-
rytelling. Een voorbeeld hiervan is 
wanneer ze ouders aan het woord 
laten die vertellen hoeveel het voor 
ze betekent om als familie bij elkaar 
te zijn, wanneer je hele wereld op 
zijn kop staat door de ziekte of zorg 
voor je kindje. Ze vertellen hoe de 
Huizen en Huiskamers kunnen voe-
len als een thuis ver van huis of het 
énige rustpunt in het ziekenhuis. 
Vervolgens wordt deze content ver-
spreid in nieuwsbrieven, via sociale 
media-kanalen, op de website en in 

magazines. 

Door zich onder andere door 
middel van storytelling via verschil-

lende mediakanalen te richten op de fo-
cusgroepen, hoopt het Ronald McDonald 
Kinderfonds mensen te motiveren om 
zich aan te sluiten als vrijwilliger. Moni-
que licht toe dat mensen op nog zóveel 
andere manieren kunnen helpen dan geld 
doneren. Zo contacteert het fonds bedrij-
ven voor (financiële) middelen of goede-
ren. Een voorbeeld hiervan is een dispo-
sable leverancier die ook naar de Huizen 
gaat om toiletpapier, thee en andere 
goederen te leveren. Een interieurbedrijf 
helpt door middel van het inrichten van 
de Huiskamers of de gastenkamers met 

hun meubels en woonaccessoires. 

“Het leukste aan dit werk is 
dat je het met je hart doet. 
Je kunt echt iets betekenen 
voor andere mensen, dat is 
waar het voor mij echt om 

draait.”
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Het zoeken naar donateurs en het genereren van inkomsten zijn 
niet de grootste uitdaging. Die zit ‘m volgens Monique in de veranderin-

gen van de zorg. Ze schetst het voorbeeld dat het kabinet voornemens is 
om alleen de kinderhartchirurgie afdelingen in Rotterdam en Groningen op 
te laten blijven. Dit zou een directe consequentie hebben voor de bezetting 
van de Huizen. Het zal namelijk voornamelijk leiden tot hogere of overbe-
zetting van de Huizen in Rotterdam en Groningen. Hierdoor is uitbreiding 
en nieuwbouw noodzakelijk, maar dit is een grote uitdaging vanwege de 

beperkte fi nanciële middelen die het fonds heeft.

Daarom benadrukt Monique nogmaals het belang om het Ronald McDonald Kin-
derfonds als sterk merk in de markt te zetten. Dit realiseert het fonds door zich ook in te 

zetten op andere middelen om op die manier buiten hun ‘eigen vijver’ de focusdoelgroepen 
te bereiken. Een voorbeeld hiervan is dat ze gekoppeld zijn aan meerdere momfl uencers 
via het infl uencer marketingbureau Friends of the Brands. Het is mooi om te zien dat het 
fonds zich in deze moderne tijd bezighoudt om op een nieuwe manier — buiten de eigen, 
traditionele communicatiemiddelen — de focus doelgroep(en) probeert te bereiken. ‘Deze 

stappen, dat zijn ook successen.’

De Mom-Infl uencer, afgekort als 
'Momfl uencer', zijn moeders die via 

sociale media hun volgers meenemen 
in hun dagelijks leven.

Daarom benadrukt Monique nogmaals het belang om het Ronald McDonald Kin-
derfonds als sterk merk in de markt te zetten. Dit realiseert het fonds door zich ook in te 

zetten op andere middelen om op die manier buiten hun ‘eigen vijver’ de focusdoelgroepen 
te bereiken. Een voorbeeld hiervan is dat ze gekoppeld zijn aan meerdere momfl uencers 
via het infl uencer marketingbureau Friends of the Brands. Het is mooi om te zien dat het 
fonds zich in deze moderne tijd bezighoudt om op een nieuwe manier — buiten de eigen, 
traditionele communicatiemiddelen — de focus doelgroep(en) probeert te bereiken. ‘Deze 

De Mom-Infl uencer
'Momfl uencer', zijn moeders die via 

sociale media hun volgers meenemen 
in hun dagelijks leven.

Toch blijft het organiseren van evenementen de grootste inkomstenbron voor het Ronald McDonald Kinderfonds. 
Zo wordt onder andere jaarlijks het HomeSport Events georganiseerd: een unieke sportuitdaging van het Ronald McDo-

nald Kinderfonds. De ‘HomeSporters’ rennen, wandelen of fi etsen samen honderden kilometers in één weekend. Dag en 
nacht, ongeacht het weer. Tijdens het HomeSport Events van afgelopen zomer is er hierbij maar liefst € 1.500.000 opgehaald. 
Ook doet het Kinderfonds haar best om tijdens het tweejaarlijkse Ronald McDonald Kinderfonds Gala geld in te zamelen 
door veilingitems en loterijprijzen, maar ook door alle acties die mensen kunnen starten. Denk bijvoorbeeld aan sportieve of 
creatieve- en bakacties. Tot slot kan het fonds natuurlijk niet zonder haar eenmalige of structurele donateurs, particulieren-

donaties, McDonald’s, landelijke sponsors en zelfs nalatenschappen. 
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Wil jij ook meer betekenen 
voor het Ronald McDonald Kin-

derfonds? Laten we dan deze kerst 
samen een overnachting doneren en 
daarmee een cadeau geven dat écht 
het verschil maakt. Als iedereen één 
euro inlegt, kunnen we gezamenlijk 

het verschil maken.

Het Communicatie- en Marke-
tingteam zet zich dus samen met een 

sterk netwerk van vrijwilligers, donateurs 
en sponsoren in voor de zieke kinderen en 
hun ouders, broertjes en zusjes. Tijdens de 
feestdagen, gebeurt dat nét nog een beetje 
meer. Dit najaar is het team een eindejaar-
scampagne gestart voor het inzamelen van 
‘overnachtingen’. Donaties dragen bij om ge-
zinnen te laten overnachten in een van de Ro-
nald McDonald Huizen. Want waar kinderen 
gedurende de feestdagen eindeloos lange 
verlanglijstjes maken, hebben zieke kinderen 

slechts één wens: familie dichtbij.

Bij Monique's vorige werkgever 
lag de focus heel ergens anders. ‘In retail 

leef je met de omzet van de dag. Als je van-
daag iets minder omzet had gedraaid, wist je 
dat je je morgen extra zou moeten inzetten. 
'Dat voelt zo anders.’ Bij het Ronald McDo-
nald Kinderfonds is dat perspectief honderd-
tachtig graden gedraaid. ‘Het leukste aan dit 
werk is dat je het met je hart doet. Je kunt 
echt iets betekenen voor andere mensen, dat 

is waar het voor mij echt om draait.’ 

verlanglijstjes maken, hebben zieke kinderen 
slechts één wens: familie dichtbij.
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New year, new me! Ook bij de FREEM willen we graag de beste versie van 
onszelf neerzetten. We willen graag met de tijd meegaan en blijven vernieuwen. 
In deze rubriek vertellen we daarom kort over een aantal veranderingen bij de 
Freem en wat jij daarvan merkt.

Nieuw papier
Misschien heb je de nieuwe look al 
opgemerkt? Sinds deze editie wordt de 
FREEM gedrukt op duurzaam papier. Het 
papier is duurzaam geproduceerd en er zijn 
geen chemicaliën voor gebruikt. Op deze 
manier dragen we ons steentje bij aan een 
groenere aarde.  

Abonnementen
We vergroenen bij de FREEM niet alleen 
door het gebruik van duurzaam papier. 
Sinds kort werken we namelijk met 
abonnementen. Door je in te schrijven op 
onze abonnementenlijst zorg je ervoor dat 
er altijd een FREEM voor jou gereserveerd
is. We hoeven hierdoor minder papier te 
laten bedrukken en weg te gooien, en dat 

scheelt fl ink in het gebruikte materiaal! Heb 
jij je nog niet ingeschreven? Scan dan nu de 
qr-code zodat je altijd verzekerd bent van de 
nieuwste FREEM. 

Video
Hoewel het maken van een papieren FREEM 
ons uitgangspunt blijft, willen we ook een 
beetje met de tijd meegaan. Daarom gaan 
we vanaf dit jaar naast tekstrubrieken ook 
videoreportages maken! Dit zullen korte 
video’s zijn waarin we een kijkje achter de 
schermen geven, of een toevoeging geven 
aan een van de rubrieken. Zo kun je voor 
deze editie meekijken op het hoofdkantoor 
van het Ronald McDonald fonds en laten 
Kiki en Iris je zien hoe je in no-time een 
compleet kerstdiner op tafel zet. 

TEKST TEKST EVA GERRITSEN
BEELDBEELD EVELIEN VAN DER WERFF

WHAT’S NEW?!
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Een eerste date, een vriendenweekend of kerst met de familie, de Kletspot gaat overal mee naartoe! Speciaal voor 
het thema van deze Freem hebben we vragen, stellingen en dilemma’s verzameld. Knip ze uit, bewaar ze in een bak-
je of potje (leuk om zelf te knutselen als je je verveeld!). Zorg dat je dit altijd bij je hebt, je weet maar nooit wanneer 
het van pas gaat komen!

FREEM’S KLETSPOT
TEKST MARLOU TE GROTENHUIS & MYRTHE SPALING 
BEELD LIEKE SPEE 

 Denk je dat sociale media vriend-
schappen hebben veranderd of 

beïnvloed?

Welke drie 
emoji’s be-
schrijven

jouw beste 
vriend/

vriendin 
het beste? 

Vertel
waarom!Geloof je in liefde op 

het eerste gezicht?

Wat is het leukste compli-
ment dat je ooit gekregen 

hebt dat niet over je 
uiterlijk ging? 

Dilemma: je beste vriend(in) alleen 
nog maar online spreken, of alleen 
nog maar fysiek kunnen afspreken?

Wat helpt jou om je min-
der alleen te voelen?

Stelling: ik kan geen vrienden zijn 
met iemand die constant op zijn/haar 

telefoon kijkt als we afspreken.

Welke datingapps heb je 
weleens gebruikt, en hoe

succesvol was dat?

Welk spelletje speel je het 
liefst tijdens een spelletjes-

avond met je familie?

Met wie van je vrienden/familie 
zou je het liefst een dag van

leven willen ruilen?

Zijn jouw 
ouders het 
type ‘dui-
mpje’ op 

WhatsApp, of 
typen ze hele 

verhalen?

Wat zou je doen als je merkt dat 
een vriend of vriendin zich afsluit 
van de buitenwereld, maar daar 

niet met jou over wil praten?

Heb jij vriendschappen die 
online begonnen zijn?

Stel dat je de rest van je 
leven nog maar met één 
persoon mag appen, wie 

zou dat dan zijn?
Welke film is een 

traditie binnen jullie 
familie om te kijken 

tijdens de feest-
dagen?

Wat is een feitje over 
jou dat niemand in deze 

groep van je weet?
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Met welke infl uencer/bekende 
Nederlander zou je de persoon 

tegenover je vergelijken? Waarom?

Welke rol hebben media voor 
jou gespeeld in het onder-

houden van vriendschappen 
tijdens corona?

Hoe belangrijk vind je het om ding-
en die je doet met vrienden/familie 

vast te leggen met je telefoon?

Heb jij vriendschappen die 
online begonnen zijn?

Worden jij en je vrienden snel 
beïnvloed door infl uencers? En 

welke zijn dat dan?

Met wie van je vrien-
den/familie zou je het 

liefst een dag van leven 
willen ruilen?

Wat vind je ervan als iemand heel 
veel van zijn/haar relatie deelt op 

sociale media? 

Wie van jullie zou het eerst 
een infl uencer worden en 

waarom?

Wat is voor jou een reden 
om een relatie te beëin-
digen? En hoe zou je dat 

dan doen?
Voel je je weleens 

alleen terwijl je
je in een sociale

omgeving
bevindt?

Met de familie van welke persoon 
binnen deze groep zou je het liefst 

willen aansluiten met kerst?

Wat is de beste wijze les die 
iemand je ooit heeft meege-

geven?

Hoe ver zou je gaan 
om een vriend of vrien-

din te helpen? Wat is het 
raarste 

gesprek dat 
je via een 

datingapp of 
via sociale 
media hebt 

gehad?

Hoe denk jij over
langeafstandsrelaties?

Wat vind 
jij de leuk-
ste sociale 

media 
trend 

van de 
afgelopen 

tijd?
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PIC(K) YOUR FAVE
Het is koud buiten, de huizen zijn mooi versierd en op de radio wordt 

kerstmuziek gedraaid. Dit kan maar één ding betekenen: Kerstmis staat 
voor de deur! Tijdens de kerstdagen wordt volop de gezelligheid 

opgezocht. Niet iedereen doet dit op dezelfde manier. De een 
spendeert het liefst alle kerstdagen met de familie, terwijl de 

ander dit juist zoveel mogelijk probeert te vermijden. In 
welk van onderstaande types herken jij je het meest?

DE DUIZENDPOOT

Familie van vaders kant, familie van 
moeders kant, schoonfamilie, stieffami-

lie, huisgenoten, vrienden… Jij hebt het maar 
druk tijdens de kerstdagen. Al die families die ver-

wachten dat jij op eerste kerstdag aan hun tafel aan-
schuift. Maar wat moet je doen? Je weet het zelf ei-

genlijk ook nog niet. Gelukkig heb je nog heel 
even de tijd om hierover na te denken.

DE
TRADITIEGETROUWE 

FEESTVIERDER

Voor jou is de planning tijdens de kerstda-
gen iets minder ingewikkeld. Dit is namelijk vanaf 

je geboorte al hetzelfde; eerste kerstdag naar moeders 
kant van de familie en tweede kerstdag naar vaders kant van 

de familie. Kerstavond is voor het gezin. Met z’n allen 
op de bank, onder een kleedje naar de All  You 

Need Is Love Kerstspecial kijken. Heerlijk.

DE STILLE 
GENIETER

Jij vindt kerst altijd maar een gedoe en 
brengt deze dagen liever alleen op de bank door 

met wat lekkere snacks. Je familie is het hier daaren-
tegen niet mee eens en trommelt je ieder jaar toch weer 

op om er bij te zijn. Met een hoop tegenzin sluit je dan 
weer aan bij het kerstdiner, wat achteraf altijd wel 

gezellig is, maar wat je natuurlijk absoluut niet 
zal toegeven.

DE NOOIT THUIS-THUIS
 STUDENT

Voor de meesten is kerst hét moment om sa-
men te komen met familie, maar voor jou is dit 

niet het geval. Jij bent tijdens de kerstdagen liever thuis 
in je studentenhuis met je huisgenoten, dan dat je aan de 

kersttafel zit en gedwongen met die ene vervelende oom 
moet praten. Eén klein probleempje is dat je huis-

genoten wél allemaal terug naar huis gaan om 
kerst met hun familie te vieren. Hoe je dit 

gaat oplossen is nog een raadsel.

DE 
ZONNIGE FEESTVIERDER

Jij bent niet zo’n fan van de feestdagen, dus 
besluit er gewoon even tussenuit te gaan. Lekker 

op het strand liggen tijdens de kerstdagen en proosten 
op het nieuwe jaar, vijf uur later dan dat ze in Nederland  

hebben gedaan, klinkt voor jou als muziek in de oren. 
Je koffer vol met zomerkleding staat dan ook al 

een paar weken klaar voor vertrek.

TEKST KIKI VAN DEN EIJNDE
BEELD

  Y
ARA P

RIN
SEN
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Ook dit jaar organiseert de reiscommissie weer een fan-
tastische studiereis voor de leden van Mycelium. Tijdens 
deze buitenlandse reis zullen de leden een hele hoop 
verschillende activiteiten ondernemen. Zo zullen ze tijdens 
deze week langsgaan bij een universiteit in het buiten-
land en een bedrijfsbezoek brengen aan een buitenlands 
bedrijf. De reiscommissie organiseert alles van a tot z. 
Ze zijn verantwoordelijk voor het vervoer, verblijf en alle 
verdere activiteiten. De reis van dit jaar gaat naar Bratisla-
va! Hierbij is uiteraard rekening gehouden met mogelijke 
activiteiten, temperatuur en de gemiddelde bierprijs ;)

De reiscommissie bestaat uit: Daantje Buijs, Demi Helwig, 
Olivia Augustus, Sterre Evers en Wout Swaders, onder 
leiding van Diederik Walterbos.

Op 24 mei 2024 bestaat Mycelium 
35 jaar. Dit betekent dat wij dit jaar 
ons VIIe lustrum vieren met het 
thema Sprakeloos! De lustrumcom-
missie organiseert onder andere 
het lustrumgala, de lustrumreis, de 
lustrumweek en verzorgt de lustrum-
merchandise. Aankomend jaar zal 
menig Myceliumlid met een mond 
vol tanden staan, maar dit duurt niet 
lang want wanneer het lustrumlied 
wordt ingezet vindt iedereen zijn 
woordenschat weer terug.

Het lustrumjaar van 2023-2024 wordt 
georganiseerd door: Sannah Schep, 
Hannah Mannaerts, Eline Keuven, 
Lott Fransen, Jason de Kok, Denise 
van der Poel, Laurelle Spaas, onder 
leiding van commissiehoofd Friso 
Berenpas.

LUSTRUMCOMMISSIE 

De excursies zullen voor de leden een mooi inkijkje zijn 
in wat hen te wachten kan staan na het afronden van de 
studie communicatiewetenschap. Naast het organise-
ren van excursies is de excursiecommissie dit jaar ook 
verantwoordelijk voor de organisatie van de Dag van 
de Toekomst, waar het interessante sprekers voor moet 
regelen. Tot slot organiseert de commissie dit jaar ook 
nog de Familiedag. 
De excursiecommissie bestaat dit jaar uit: Alinka 
Kruszynski, Floor Eigenhuizen, Jort Matthijsen en Luna 
Boone, onder leiding van Diederik Walterbos.

In november 2024 is het zoals ieder 
jaar weer tijd voor een fantastisch 
ledenweekend! Mycelium gaat met 
haar leden naar een locatie in Neder-
land om drie dagen een geweldige 
tijd met elkaar te beleven. In deze drie 
dagen zullen er onvergetelijke feesten, 
gezelligheid en spellen plaatsvinden. 
Aan de hand van een origineel thema 
zal de Weekendcommissie er dit jaar 
weer alles aan doen een spectaculair 
weekend te organiseren.

De weekendcommissie van 2023-
2024 bestaat uit: Doris Wilhelm, Hilde 
Hameetman, Maud Kattenbroek, Max 
Holleman en Yoran van Uden, onder 
leiding van Denise van der Poel.

Mycelium is niet vies van een leuke 
borrel of een gezellig feest. De Feest- 
en Borrelcommissie, beter bekend 
als de FeBo, doet dan ook hun uitste-
kende best om voor iedere borrel een 
legendarisch thema te verzinnen en 
de kroeg om te toveren tot de perfec-
te feestlocatie. Daarnaast organiseert 
deze commissie in samenwerking 
met andere verenigingen de feesten 
Inglorious, BaMyPo en Mengelmous-
se. Een en al gezelligheid dus!

De Feest- en Borrelcommissie 
bestaat uit: Abel Jelgersma, Bente 
Schlüter, Femke Kool, Guusje van de 
Arend, Noortje van Ditshuizen, Stan 
Vermeeren en Quinten Zondervan, 
onder leiding van Tess Wiedemeijer.

De introductieweek is de week waar 
het voor de meeste communicatie-
wetenschappers allemaal begon. Het 
is een week vol leuke activiteiten, 
feesten, spellen, praatjes, gezel-
ligheid en nog veel meer, om de 
nieuwe eerstejaars zo goed mogelijk 
te verwelkomen en kennis te laten 
maken met de studie, de universiteit, 
het mooie Nijmegen en Mycelium. 
Het is een drukke week en daarom 
zetten de toppers van de introduc-
tiecommissie zich al vanaf het begin 
van het jaar hard in om dit warme 
welkom voor de eerstejaars te orga-
niseren!

De introductiecommissie bestaat uit: 
Anna Houlton, Dani Reuvekamp, Ellis 
Elfrink, Freek Smolders, Greet van 
Horen, Jasmijn Westra, Mir Peters en 
Quin van Veghel, onder leiding van 
Tess Wiedemeijer.

EXCURSIECOMMISSIE 

WEEKENDCOMMISSIE 

FEEST EN BORREL COMMISSIE 

INTRODUCTIECOMMISSIE 

MYCELIUM 
INSIDE In deze Mycelium Inside worden alle 

commissies aan jullie uitgelegd en voorgesteld! 

TEKST COMMISSIES
BEELD FAMKE ARTS

in wat hen te wachten kan staan na het afronden van de 
studie communicatiewetenschap. Naast het organise-
ren van excursies is de excursiecommissie dit jaar ook 
verantwoordelijk voor de organisatie van de Dag van 
de Toekomst, waar het interessante sprekers voor moet 
regelen. Tot slot organiseert de commissie dit jaar ook 
nog de Familiedag. 
De excursiecommissie bestaat dit jaar uit: Alinka 
Kruszynski, Floor Eigenhuizen, Jort Matthijsen en Luna 
Boone, onder leiding van Diederik Walterbos.

Berenpas.

Vermeeren en Quinten Zondervan, 
onder leiding van Tess Wiedemeijer.

De excursiecommissie is verantwoordelijk voor het organiseren van leuke, 
interessante en educatieve excursies voor de leden van Mycelium. Dit jaar zal 
de commissie 4 verschillende excursies organiseren.

REISCOMMISSIE 
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In deze Mycelium Inside worden alle 
commissies aan jullie uitgelegd en voorgesteld! 

De Smoelencommissie maakt het 
jaarlijkse smoelenboek voor alle 
actieve leden. Dit jaar is het extra 
bijzonder aangezien het een lustr-
umjaar is. Er zal geen smoelenboek 
gemaakt worden maar een almanak! 
Met de creatieve input zullen zij de 
hele almanak bedenken, ontwerpen 
en alle tekstjes schrijven! Ook zal de 
Smoelencommissie aan het begin 
van het jaar alle commissieposters 
maken van de commissies. Deze 
zullen te vinden zijn in de Myka!

De smoelencommissie bestaat uit: 
Anouk Burggraaff, Lieve Scheffer, 
Niek de Jong, Storm Wissink en 
Verne van Itallie, onder leiding van 
Danieke Holsappel.

De Mediacommissie zit vol met de 
creatievelingen van Mycelium. Naast 
de banners en Instagramstories van 
de activiteiten en de aftermovies, 
zal de Mediacommissie ook dit jaar 
weer het reisboekje ontwerpen. Deze 
groep vol enthousiaste fanatieke-
lingen zal ervoor zorgen dat geen 
enkele activiteit aan je ogen voorbij 
gaat. Daarnaast zal, na groot succes 
van de vorige edities, ook MyCinema 
weer georganiseerd worden door 
de Mediacommissie, in samenwer-
king met de Eetcommissie. Deze 
commissie zal zich dit jaar niet gaan 
vervelen!

De mediacommissie bestaat uit: 
Christa Brink, Guus Peeters, Iris 
Koops en Melanie van Laer, onder 
leiding van Danieke Holsappel.

De battle-commissie (ook wel de 
BaCo) organiseert de leukste en 
meest originele spellen door het jaar 
heen! Alle activiteiten hebben een 
sport- of spelelement in zich waar de 
creativiteit van de commissie duide-
lijk in terug te zien is. Van de traditio-
nele bierbattle en pubquizen tot aan 
levend Stratego en droppings; alles 
is mogelijk! Gedurende het jaar orga-
niseert de BaCo 6 activiteiten waar je 
gegarandeerd bij wil zijn. 

De battlecommissie bestaat dit jaar 
uit: Anneclaire Post, Bjorn Arts, Isa 
van Aaken, Olivia Smit en Tamara 
Meijerink, onder leiding van Jason 
de Kok.

De naam van deze commissie zegt 
het al: alles draait om eten! De 
lekkerste hapjes worden door deze 
chefs gemaakt en de leukste eetac-
tiviteiten door deze toppers georga-
niseerd! Van het jaarlijkse kerstdiner 
tot een bingo en van een lunch tot 
de eindactiviteit: niemand van onze 
studie hoeft meer trek te hebben, 
want de eetcommissie zet zich het 
hele jaar fanatiek in om de leukste 
eetacties en -activiteiten voor voor 
jullie te organiseren!

De eetcommissie bestaat uit: Isa 
Massop, Jens Vermeeren, Karsten 
Haak en Yvette Lubbers, onder lei-
ding van Tess Wiedemeijer.

De PoCo neemt vijf keer per jaar de 
leukste en grappigste podcasts op 
met thema’s over het studentenleven, 
Mycelium of eigen ervaringen. Zoals 
over op kamers gaan, je datingleven, 
studententradities of komend jaar een 
lustrumafl evering! Deze commissie doet 
het hele proces geheel zelfstandig: van 
het opnemen tot het editen!

De podcastcommissie bestaat uit: Anne 
Sluiman, Eva van der Heyden, Jinte 
Willems, Kenley Banning en Puck van 
Pinxten.

Dit jaar zal Mycelium samen met studievereniging Baby-
lon van Communicatie- en Informatiewetenschappen weer 
een congres organiseren. Deze dag bestaat uit verschillen-
de plenaire- en workshopsessies waarbij zowel sprekers 
uit de wetenschap als uit het bedrijfsleven komen vertel-
len. Zo krijgen communicatiewetenschap en communi-
catie- en informatiewetenschap studenten een inkijkje in 
het werkveld. Bij de vorige edities was dit al een daverend 
succes en dit jaar zal de commissie er alles aan doen weer 
een mooie editie neer te zetten!

De congrescommissie bestaat uit: Iza van Versantvoort, 
Leanne Borgers en Sverre Lamers, onder leiding van 
Denise van der Poel.

SMOELENCOMMISSIE 

CONGRESCOMMISSIE 

PODCASTCOMMISSIE EETCOMMISSIE 

BATTLECOMMISSIE 

MEDIACOMMISSIE 

Dit jaar zal de Freem weer inspirerende, leuke en leerzame edities uitbrengen. 
Daarnaast zullen we voor het eerst aan de slag gaan met het maken van video’s! Houd daarvoor 
zeker onze Instagram pagina in de gaten. 
De tekstredactie van dit jaar bestaat uit : Mijntje Wassink, Iris van der Hoeven, Linde Heinsius, Kiki 
van den Eijnde, Anouk Janssen, Hannah Bours, Marlou te Grotenhuis en Myrthe Spaling. 
De beeldredactie bestaat dit jaar uit: Yara Prinsen, Lieke Spee, Lotte Meeuse, Evelien van der 
Werff, Cathelijne Muntinga, Maaike Wigman, Daan Misset en Famke Arts. Zij zullen onder leiding 
van hoofdredactrice Eva Gerritsen jullie het hele jaar weer voorzien van leuke content en scherpe 
interviews.

FREEM

Danieke Holsappel.
MEDIACOMMISSIE 

de Kok.
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De beeldredactie bestaat uit: 
Yara Prinsen, Lieke Spee, Lotte Meeuse, 
Maaike Wigman, Cathelijne Muntinga, 
Evelien van der Werff, Daan Misset en 
Famke Arts. Onder leiding van hoofd-
redactrice Eva Gerritsen.

De tekstredactie bestaat uit: 
Mijntje Wassink, Iris van der Hoeven, 

Linde Heinsius, Kiki van den Eijnde, Anouk 
Janssen, Hannah Bours, Marlou te Groten-
huis en Myrthe Spaling. Onder leiding van 

hoofdredactrice Eva Gerritsen zijn jullie het 
hele jaar weer voorzien van leuke content 

en scherpe interviews.

BEELD REDACTIE

TEKST REDACTIE

Yara Prinsen, Lieke Spee, Lotte Meeuse, 
Maaike Wigman, Cathelijne Muntinga, 
Evelien van der Werff, Daan Misset en 
Famke Arts. Onder leiding van hoofd-

 REDACTIE

Linde Heinsius, Kiki van den Eijnde, Anouk 
Janssen, Hannah Bours, Marlou te Groten-
huis en Myrthe Spaling. Onder leiding van 

hoofdredactrice Eva Gerritsen zijn jullie het 

TEKST REDACTIE

DEDE FREEMFREEM
REDACTIE 2023/2024
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Wanneer de koude winterlucht door de straten waait en de lampjes langs de gevels te zien zijn, weet je het zeker: 
de mooiste tijd van het jaar komt eraan! Kerstmis laat ons onvergetelijke herinneringen maken met onze dierbaren. 
Als je nog op zoek bent naar inspiratie om er op uit te gaan in feestelijke sfeer, zijn hier de leukste kerstactiviteiten 

op een rijtje. Dus, pak je jas, pak een kop warme chocolademelk en ga de deur uit om de Christmas spirit te 
omarmen met de mensen om wie je geeft.

Feest van Licht
‘Samen wandelen, samen ontmoeten.’ Dat is hoe het Feest van Licht 
zichzelf beschrijft. Van 16 december 2023 tot 7 januari 2024 kun je 
overdag genieten van muziek en theater. ‘s Avonds is het erfgoed van 
Museumpark Heilig Landstichting Orientalis verlicht met de mooiste 
lampjes. Het Feest van Licht weet perfect het gevoel van samenzijn en 
de magie van de feestdagen te belichamen.

Schaatsen
Met de kou in de wintermaanden gaan schaatsen en warme 
chocolademelk perfect samen. Hopelijk is het dit jaar mogelijk om 
weer op natuurijs te schaatsen. Zo niet, kun je ook aardig wat rondjes 
maken op kunstijs. Of je nu hand in hand glijdt met een geliefde, of 
kijkt naar hoe kinderen hun eerste meters op het ijs maken, schaatsen 
in december is altijd een leuke manier om de feestdagen te vieren.

Kerstmarkten
Het kerstseizoen is niet compleet zonder het bezoeken van een 
kerstmarkt. De betoverende kraampjes, versierd met twinkelende 
lampjes, feestelijke decoraties en de geur van glühwein en 
zoetigheden, weten altijd voor een warm gevoel van binnen te 
zorgen. Wanneer je nog op zoek bent naar een kerstcadeau voor je 
dierbaren mag je de kerstmarkten in onder andere Valkenburg, Utrecht, 
Oberhausen of Düsseldorf niet missen. 

TEKSTTEKST ANOUK JANSSEN  BEELDBEELD EVELIEN VAN DER WERFF

TRENDS
TEKST REDACTIE
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HET KERSTDINER:

TEKST HANNAH BOURS BEELD LIEKE SPEE

Ik kan me nog goed herinneren dat ik vorig jaar tijdens de feestdagen dacht: “Geen stress, het duurt nog een jaar 
totdat ik weer met de hele familie aan tafel moet zitten!”. Datzelfde jaar blijkt veel te snel voorbij te zijn gevlogen. 

De feestdagen staan weer voor de deur, en daarmee ook het gevreesde kerstdiner met achterneven en verre tantes 
die ieder jaar haast uit de lucht lijken te komen vallen. Ondanks de ongemakkelijke vragen die je van je oh-zo-lieve 

oma krijgt voorgeschoteld tijdens het diner, blijven de feestdagen een tijd van verbinding met elkaar. Wordt het niet 
eens tijd dat we onze ondervragingsoma’s en -opa’s gaan waarderen? 

EEN VROLIJKE BEDOELING OF
ONGEMAKKELIJKE ONDERVRAGING?

Het is een paar weken voor de feestdagen. Ik 
word er door mijn moeder aan herinnerd dat 
het jaarlijkse kerstdiner, zoals bijna ieder jaar 
het geval is, weer eens bij ons thuis wordt 
gehouden. Het kerstdiner is vaak een gele-
genheid om alle familieleden- met de nadruk 
op de oudere generatie- te verzamelen voor 
gesprekken die soms, onbedoeld, nogal 
ongemakkelijk zijn. Voor je het weet komt je 
oma naast je zitten en opent ze het gesprek 
met: “Waarom ben jij nou weer vegetariër? 
Wat is dat voor hip gedoe?” 

Mijn familie spant de kroon als het aankomt 
op het stellen van indringende vragen. 
Zonder overleg heeft mijn moeder besloten 
dat het een enorm goed idee was om mij 
naast mijn kletskop van een tante te park-
eren in de tafelindeling. Ongeveer vier uur 
lang word ik door haar bekogeld met vragen 
als: “Dus hoe zit het met je liefdesleven?” en 
zelfs: “Zijn er leuke jongens in je klas?”, alsof 
ik nog in de brugklas zit. Ik werp een in-
dringende blik naar mijn moeder als een 
subtiele schreeuw om hulp. Wonder boven 
wonder word ik uit mijn lijden verlost 
wanneer ze vraagt of ik een nieuwe kan met 
water uit de keuken wil gaan halen. 

Een aantal uren later is het diner afgelopen, 
en ruim ik samen met mijn ouders het 
achtergebleven slagveld van servetten, 
borden en glazen op. Mijn moeder vertelt me 
hoe leuk mijn tante het vond om nog eens 
bij te kletsen, en hoe ze vond dat ik zo’n lief 
en volwassen meisje ben geworden. Hoe 
hard ik het ook probeer om me te irriteren 
aan de ondervraging van eerder op de 
avond, ik kan het niet laten om me toch een 
beetje geraakt te voelen. 

Hoewel de kerstdiner-ondervragingen soms 
wat opdringerig kunnen lijken, hebben al 
onze familieleden vaak alleen maar goede 
bedoelingen. Ze stellen ons geen vragen om 
ons te plagen, maar omdat ze echt interesse 
hebben in onze levens. De feestdagen zijn 
een zeldzame gelegenheid waarop iedereen 
nog eens samenkomt. Oma’s en opa’s, ooms 
en tantes, neefjes en nichtjes; iedereen is er-
bij om herinneringen te delen en deel uit te 
maken van een gezelschap. Deze momenten 
zijn kostbaar; zelfs de aparte ondervragingen 
zijn hierbij een onmisbaar onderdeel. Dus, 
laten we alle chaos en ongemakkelijke mo-
menten die komen kijken bij het kerstdiner 
gewoon omarmen; ze horen er immers bij!
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Geef jij de voorkeur aan een ‘lawa’ of ‘kowa’? Rondom de coronapandemie zijn we met z’n allen massaal gaan 
wandelen; het was tenslotte het enige wat we nog mochten. Gelukkig lijkt de pandemie weer in een ver verleden 
te liggen, maar daarmee het wandelen ook. Uit het oog – uit het hart. Maar juist nu moedigen we iedereen weer 
aan lekker te gaan wandelen. Ga alleen of spoor vrienden aan om een rondje mee te wandelen. Gebruik deze tijd 
als pauze tussen het studeren door, als mentale check-in of om op het afgelopen jaar te refl ecteren. Tijd om de kewa 
(kerstwandeling) en cawa (campuswandeling) uit te lichten!

Hoe kom jij in de stemming voor kerst? Door de kerst-playlist
weer aan te zetten, of door de kerstboom weer tevoorschijn 
te halen? Eén van de opties die hier in ieder geval niet mag 
ontbreken, is een lichtjeswandeling! Lampjes in de bomen, 
met kerstballen versierde horecazaken en zelfs torenhoge 
kerstbomen: ons prachtige Nijmegen is niet alleen te 
bewandelen tijdens de Vierdaagse, maar leent zich ook perfect 
voor deze gezellige kewa. Het maakt niet uit of je alleen loopt 
of samen, wandelen kan belangrijke sociale effecten opleveren. 
Zo is bewezen dat wandelen bijdraagt aan het voorkomen van 
sociale isolatie en eenzaamheid. Onze tip daarom voor deze 
kewa: sta open voor toevallige ontmoetingen met mensen 
die je langs de route tegenkomt; wie weet wat voor mooie 
gesprekken het oplevert. 

De route start bij de Grote Markt, maar je kunt natuurlijk op elk 
moment van de route beginnen; net wat jou uitkomt. Enkele 
hoogtepunten van deze route zijn het Concertgebouw De 
Vereeniging, Hotel MANNA, Blue Hotel en Hotel Oranjestaete. 
Daarna onder andere het Faberplein en Arsenaal 1824 en tot 
slot natuurlijk de Hezelstraat. Wandel door deze straat terug 
naar de Grote Markt of staak eerder om in één van de gezellige 
cafés je welverdiende warme chocomelk met slagroom te 
drinken. Scan de QR-code en ga op pad.

De tijd van urenlang scrollen op TikTok in je (studie)pauzes is 
voorbij. Trek je warme jas aan, sleep eventueel je studiegenoten 
mee en duik op de campus het bos in. Aan jou de keus of je 
voor de korte of lange route gaat. Scan de QR-code voor ‘cawa 
lang’ of ‘cawa kort’ en ga op pad. 

Hoewel je na het oversteken van het fi etspad (Willem 
Nuyenslaan) nog geen 200 meter verwijderd bent van de 
campus, voelt het alsof je je in een compleet ander gebied 
waant. De bossen zijn dichtbegroeid en zo nu en dan kom je 
een schattige hond tegen. Even een heerlijk, sereen moment 
voor jezelf om je (mentale) batterij weer op te laden. De frisse 
lucht zal je goed doen. Daarnaast kan wandelen je nog veel 
meer opleveren. Verschillende onderzoeken hebben laten zien 
dat wandelen de hersenactiviteit stimuleert. Een rondje lopen 
is dus niet alleen goed om straks weer met nieuwe energie 
verder te kunnen studeren, maar het helpt ook om angst, 
slapeloosheid en stress te verminderen. 

Leuke tip: ben je benieuwd naar wat voor planten en dieren je 
tegen kunt komen op de campus naast de honden die worden 
uitgelaten? Dan is de serie ‘Campussafari’ van de @radboud_
uni op TikTok/Instagram een echte aanrader!

TEKST LINDE HEINSIUS    
BEELD EVELIEN VAN DER WERFF

LOOP SAMEN MET JE VRIENDEN 
DE KEWA OF CAWA

Kewa

Cawa

Kewa

Cawa kort Cawa lang
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BUDGETPROOF KERSTDINER
Kerst staat alweer bijna voor de deur en daar hoort natuurlijk lekker eten bij. Moet jij dit jaar het Kerstdiner verzorgen 
voor jouw familie of vrienden, maar ben jij inspiratieloos én een blutte student? Bij deze jouw redding! Hier is een vol-

ledig driegangenmenu met makkelijke én budgetproof recepten! De recepten zijn voor 4 personen.

TEKST KIKI VAN DEN EIJNDE & IRIS VAN DER HOEVEN BEELD DAAN MISSET

Krokante Kaas Kerstbomen
270 gr Bladerdeeg - €1,39; 2 plakken jonge kaas - €2,95; 
2 EL groene pesto - €1,15; 8 Cherrytomaten - €1,09

Totaal: €6,58

1. Week de satéprikkers 30 min. in water. Verwarm de oven voor op 180 °C. Rol het bladerdeeg 
uit en leg het bakpapier op een bakplaat.

2. Halveer het deeg in de breedte. Beleg 1 helft met de kaas en dek af met de andere helft bla-
derdeeg. Snijd het gestapelde deeg in de lengte in 8 repen. 

3. Vouw de repen, al zigzaggend en van onder naar boven in steeds smallere slagen, tot kerst-
boompjes en leg ze op het bakpapier.

4. Steek in elk boompje van onder naar boven een satéprikker en laat deze 1 cm uitsteken. 

5. Bak in het midden van de oven in ca. 20 min. gaar. Haal ze uit de oven, besmeer met de pesto 
en bak nog ca. 2 min. Steek cherrytomaten als piek boven op de prikkers en serveer.
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Aardbei-mascarponetrifl e
250 ml verse slagroom - €0,95; 50 g poedersuiker - €0,99; 250 ml mascarpone - €1,75; 4 el 
aardbeienjam - €1,19; 400 g verse arbeiden - €3,49; 100 g lange vingers - €1,15 100 g can-
tuccini - €3,29; Lage schaal

Totaal: €12,81

1. Klop de slagroom met de suiker in een kom stijf. Meng de mascarpone door de slagroom. Roer 
de aardbeienjam los en schep het door het roommengsel. Niet glad roeren.

2. Was de aardbeien en maak ze schoon. Snijd de helft van de aardbeien in plakjes en halveer de 
andere helft.

3. Leg de lange vingers op de bodem van de schaal. Verdeel 1/3 van het roommengsel over de 
lange vingers. Verdeel de aardbeien plakjes erover en de helft van het achtergebleven room-
mengsel. Hak de cantuccini grof en strooi het kruim erover. Verdeel de rest van het room-
mengsel over de cantuccini.

4. Garneer met halve aardbeien en bestrooi met poedersuiker. Zet tot gebruik in de koelkast.

Beenham honing mosterd uit de oven
1 beenham (circa 500 gram) - €6,62; 2 teentjes knofl ook - €1,09; 3 eetlepels honing - €1,99
1,5 eetlepel grove mosterd - €1,35; 2 takjes tijm - €1,19

Totaal: €12,24

1. Haal de beenham voordat je hem gaat bereiden alvast uit de koelkast en verwarm de oven 
voor op 200 graden.

2. Maak met een scherp mes rondom inkepingen in de beenham zodat je kleine vierkantjes krijgt.

3. Snijd 2 teentjes knofl ook fi jn en doe deze in een kommetje met 3 eetlepels honing, 1,5 eetlepel 
grove mosterd en ris de blaadjes van twee takjes tijm. Meng dit goed door elkaar en verdeel 
dit rondom over de beenham.

4. Doe de beenham in een ovenschaal en zet deze in de oven. Zet de oven nu op 175 graden.

5. Giet elke 15 minuten het honing mosterd sausje over de beenham en na 45 minuten haal je 
de beenham uit de oven. Dek de beenham af met aluminiumfolie en laat ‘m nog 5 minuten na 
garen voor je hem gaat aansnijden.

6. Snijd de beenham in dunne plakken en eet smakelijk!
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Je kan je kerstbezoek natuurlijk helemaal imponeren met je geweldige kookkunsten, maar wat als koken nu niet hele-
maal je ding is? Wij hebben voor dat probleem de perfecte oplossing! Laat iemand anders het kookschort dragen terwijl 
jij werkt aan de tafelstyling. Een gezellige omgeving creëren is erg belangrijk tijdens de feestdagen. Daarom hebben we 

een paar leuke ideeën op een rijtje gezet zodat jij een feestelijke tafel hebt.

TEKST KIKI VAN DEN EIJNDE & IRIS VAN DER HOEVEN BEELD DAAN MISSET

1. Begin met een mooi tafelkleed en werk met lagen in borden en schaaltjes, dit geeft namelijk 
een chique uitstraling.

2. Zet een aantal kaarsen op tafel, dit zorgt voor een magische sfeer.

3. Elk detail telt. Maak handgeschreven naamkaartjes voor elke gast zodat ze zich extra welkom 
voelen. Dus oefen nog even met je sierlijke letters!

4. Versier de tafel met eucalyptus- en dennenbladeren die je kan halen bij de Intratuin. Dit ziet 
er niet alleen heel erg leuk uit, maar geeft ook nog eens een lekkere geur!

5. Om de kersttafel een extra vleugje plezier te geven zijn partycrackers een uitstekend idee! In 
deze crackers zit het spel ‘wie of wat ben ik’. Je kunt ze onder andere kopen bij de HEMA.

Meer kookinspiratie nodig? Check dan vooral deze Instagram accounts:
@pienlaathaaretenzien
@lynnvandevorst
@sterkindekeuken

BUDGETPROOF KERSTDINER
DEEL 2: FEESTELIJKE TAFELSTYLING
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TEKST MIJNTJE WASSINK      BEELD FAMKE ARTS  

Tip 1: Omgaan met ongemakkelijke vragen van familie 
tijdens het kerstdiner

“Is dat jurkje niet veel te koud? Hoe gaat het op school? 
Wat houdt je studie nou eigenlijk in? Wanneer neem 
je nou eens iemand mee?” Ik denk dat iedereen deze 
vragen wel herkent en het erover eens is dat je dit niet 
wil horen tijdens kerst. Laat mij lekker dragen wat ik wil, 
met m’n studie gaat het prima, wat het precies inhoudt 
geen idee, iets met media en waarom lijkt het alsof 
iedereen bang is dat ik voor altijd alleen blijf?? 
Beantwoord de vragen met een grapje en schuif de rela-
tievragen gewoon door naar je vrijgezelle neef of nicht.

Tip 2: Tijd verdelen

Het kan lastig zijn om je tijd tussen al je dierbaren te 
verdelen tijdens kerst. Kerstdiner met de fam (en dan 
ook nog eens twee kanten van de familie), gescheiden 
ouders, vrienden en schoonfamilie. Het is onmogelijk 
om overal bij te zijn. Ga daarom voor jezelf na wat jíj wil! 
Kies bij wie je wil zijn met kerst en maak aan de hand 
daarvan een planning. En je hoeft niet per se overal aan 
te schuiven aan het kerstdiner. Het is immers maar drie 
avonden kerst. Ga anders alleen even bij je schoonou-
ders of je vrienden langs voor een kopje koffi e. 

Tip 3: Bewegen is gezond

De feestdagen kunnen af en toe best wat stress met zich 
meebrengen. Zorg er daarom voor dat je in beweging 
blijft! Ga lekker wandelen, dat vermindert namelijk 
stress. Voor de Nijmegenaren onder ons: blader eens 
een paar pagina’s verder! Daar vind je drie hele leuke 
wandelroutes door Nijmegen. Neem je partner, vrienden 
of familie mee en ga er op uit. Na een royaal kerstdiner 
is het helemaal geen gek idee om weer even de bewe-
ging op te zoeken! Maar ook als je niet in Nijmegen 
woont is het natuurlijk goed om te bewegen.

Tip 5: GENIET!

Ondanks alle stress die de feestdagen met zich meebrengen, zijn ze ook gewoon heel erg gezellig! Geniet van alle lieve 
mensen om je heen, vooral als je ze weinig ziet gedurende het jaar. Fijne kerst allemaal!!

HOW TO...HOW TO... 
OMGAAN MET DRUKTE RONDOM DE FEESTDAGENOMGAAN MET DRUKTE RONDOM DE FEESTDAGEN

De kerstdagen komen er weer aan en dat betekent heel veel gezelligheid, maar ook een hoop geregel en gestress. 
Daarom hier een paar tips om daar mee om te gaan!

Tip 4: Me-time

Neem vooral ook tijd voor jezelf. In alle drukte van de 
feestdagen is het juist belangrijk om een momentje 
alleen te zijn. Schrijf een kerstkaartje aan één van je 
dierbaren, smelt weg met een kopje warme chocola-
demelk op de bank of ga lekker in je eentje een rondje 
wandelen. “Ff de kop los”, zoals we dat in de Achterhoek 
zeggen. Even de stress en drukte uit je hoofd en genie-
ten van de rust die de winter met zich meebrengt.
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DAY IN THE LIFE OF...
ELISA PALS
Samenzijn, gezelligheid en het koken van heerlijke soep is dé succes-
formule van Oma’s Soep om eenzaamheid tegen te gaan. Om erachter te 
komen wat Oma’s Soep precies doet en waarom het zo leuk is voor zowel 
ouderen als studenten, nemen we in deze editie een kijkje in het leven van 
CW-alumna Elisa Pals. 

TEKST MIJNTJE WASSINK BEELD LOTTE MEEUSE

 Over Oma’s Soep
Oma’s Soep is een sociale onderneming die 

zich inzet tegen eenzaamheid onder ouderen. Ze 
brengen jong en oud samen door het organise-
ren van activiteiten waarbij plezier voorop staat. 
Daarnaast verkopen ze soepen, maaltijden en 
pastasauzen en hebben ze onlangs hun derde 
kookboek uitgebracht. De helft van hun opbreng-
sten wordt gebruikt om de activiteiten te fi nan-
cieren. Inmiddels is Oma’s Soep in meer dan 12 
studentensteden actief, waaronder sinds vorig jaar 
ook Nijmegen.

Een van de wekelijkse activiteiten is de ‘Soep aan 
Huis’ dag, waarbij student-vrijwilligers bij ouderen 
thuis langsgaan om een soepje af te geven en 
een gezellig praatje te maken. Daarnaast wordt er 
ongeveer twee keer per maand een kookdag geor-
ganiseerd en vinden er af en toe ook wat grotere 
evenementen plaats. Zo was er laatst een Oma’s 
Soep gala en met kerst zal er in Nijmegen een 

kerstdiner georganiseerd worden. Kookdag
Voorafgaand aan een kookdag is het de taak van Elisa om 

de activiteit te promoten via Instagram. Er moeten vooral Sto-
ries gemaakt worden om studenten te enthousiasmeren om als 
vrijwilliger mee te gaan. De kookdag vindt vervolgens vaak plaats 
in een verzorgingstehuis, in Nijmegen is dat bij OBG. Daarnaast 
werkt Oma’s Soep samen met Proefl okaal Beij Ons, ook daar 
worden kookdagen georganiseerd. Ouderen en studenten gaan 
dan samen aan de slag om met veel liefde en plezier de lekkerste 
soepen te bereiden. Tijdens het koken is er altijd ruimte om lekker 
te kletsen of spelletjes te spelen. Gedurende de dag zorgt Elisa er-
voor dat er genoeg foto’s worden gemaakt. Deze worden gedeeld 
op Instagram om de volgers een klein inkijkje te geven. Aan het 
einde van de kookdag worden zowel de ouderen als de studenten 
beloond met een heerlijk kopje zelfgemaakte soep. Aan hun quote 

“Het beste recept tegen eenzaamheid” is dus niks gelogen!

  Over Elisa
Elisa is geboren in Breda, maar inmiddels woont en studeert 
ze al een ruime drie jaar in Nijmegen. Dit jaar heeft ze haar 
bachelor Communicatiewetenschap afgerond en momenteel 
is ze bezig met de bachelor Psychologie. 

Tijdens haar baantje in de thuiszorg, merkte Elisa dat som-
mige ouderen zich heel erg eenzaam voelden. “Een klein 
gesprekje kan voor hen al zo waardevol zijn en je krijgt er 
veel waardering en een goed gevoel voor terug!” Voordat ze 
bij het bestuur kwam, had ze al eens meegeholpen bij een 
kookdag. Dit vond ze mega leuk en ze was gelijk geïnteres-
seerd. Toen ze vorig jaar besloot een bestuursjaar te gaan 

doen, twijfelde ze niet en solliciteerde voor een parttime 
bestuursjaar bij Oma’s Soep Nijmegen.

Binnen het studentenbestuur heeft Elisa de functie Mar-
keting, waarbij ze zich vooral focust op de communicatie 
en uitstraling van Oma’s Soep. Bij deze functie hoort het 
bijhouden van de sociale media, het maken van promotie-
materiaal en het beheren van de e-mail. Ook is het haar taak 
om de naamsbekendheid in Nijmegen te vergroten, met als 
resultaat nog meer studentvrijwilligers en dus meer gezellige 
dagen voor ouderen.

26

DAY IN LIFE



ST   RING

TEKST MARLOU TE GROTENHUIS
BEELD LOTTE MEEUSE

In datingprogramma’s volgen camera’s de 
eerste date van deelnemers. Een enorme stap 
voor deze mensen lijkt me, om je date-avontuur 
op nationale televisie terug te zien. Sowieso is 
een eerste date natuurlijk al enorm spannend, 
want je weet maar nooit of er een klik is en of 
die persoon in het echt lijkt op de persoon van 
de foto’s. Je zult maar een catfish treffen… Maar 
een blind date, en dan ook nog eens met tiental-
len camera’s op je gericht, lijkt me al helemaal 
zenuwslopend.
 
Wat me dan nog het ergste lijkt, is dat je er 
achteraf achter komt dat je op helemaal niet zo’n 
leuke manier bent neergezet. Door middel van 
knippen en plakken weten programmamakers 
alleen de leukste of meest opvallende momen-
ten van je date te gebruiken in het programma. 
Hierdoor worden de deelnemers in een bepaald 
frame geplaatst. Dit spreekt de kijkers natuurlijk 
het meeste aan en roept reacties op, waardoor 
er via sociale media nog veel meer over het 
programma wordt gedeeld. Als er weer een date 
voorbij komt tijdens zo’n bankavond waarbij 
iemand enorm wordt geframed, ben ik direct 
bang voor de reacties die op sociale media voor-
bij zullen komen. Wat een medelijden heb ik dan 
met die deelnemers.

Overigens, nu we het toch hebben over het 
openbaar delen van je dateleven. Kunnen we 
ook even praten over mensen die alle details 
over hun relatie delen via sociale media? Zó niet 
nodig. Elk etentje, elke wandeling, elk bioscoop-
bezoekje, alles moet vastgelegd worden en 
gedeeld worden via Instagram Stories. Zit je dan 
elk moment dat je samen bent met je telefoon 
in je handen om foto’s en filmpjes te maken? 
Elke maand dat je samen bent weer een nieuwe 
foto plaatsen op Instagram om iedereen te laten 
weten hoe goed het gaat. En op BeReal net even 
te persoonlijke fotootjes delen van je geliefde? 
Soms kun je wel té real zijn, ja…
 
Begrijp me niet verkeerd, iedereen is natuurlijk 
vrij om te delen wat ze willen delen. Ik vind het 
altijd enorm leuk om zo nu en dan een foto voor-
bij te zien komen of inspiratie te halen uit een 
origineel date-ideetje! Maar volgens mij zitten je 
volgers over het algemeen echt niet te wachten 
op allerlei kleffe plaatjes. Of misschien ben ik ge-
woon enorm single en dus de enige die dit soort 
dingen soms echt niet kan uitstaan, haha!

Net als heel veel andere mensen, kijk ik enorm graag naar datingprogram-
ma’s. Het gebeurt dan ook regelmatig dat ik samen met mijn huisgenoten 
een avondje op de bank doorbreng met ‘Lang Leve de Liefde’ of ‘First Dates’ 
op de televisie. Over het algemeen is het heerlijk leedvermaak om de onge-
makkelijke dates van andere mensen te bekijken. Ik kan hier met diezelfde 
huisgenoten of vriendinnen nog eindeloos over doorpraten, maar er zijn ook 
zeker momenten dat ik de makers van deze programma’s haat.
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WHAT DO THE SOCIALS SAY? 
Ook deze keer vroegen we onze volgers het hemd van het lijf over ons thema via ‘What do the socials say?’. De 

vragen gingen over: wie van de Mycelium leden je nooit alleen ziet lopen, favoriete activiteiten om samen of 
alleen te doen en over eenzaamheid. Bekijk snel de resultaten van deze WDTSS en wie weet zie jij jouw eigen 

antwoord(en) terug. Wil je volgende keer ook deel uitmaken van deze resultaten of nog een keer nieuwe vragen 
beantwoorden? Houd onze Instagram stories dan zeker in de gaten via @freemcw! 

TEKST EVELIEN VAN DER WERFF BEELD YARA PRINSEN

Vraag 1: Wie van de Mycelium leden zie je nooit alleen lopen?

Mycelium is een hele gezellige en sociale vereniging, waar je gezelschap bij elkaar kan vinden. Maar wie van de leden loopt nooit 
alleen? Onze leden zien in ieder geval Demi, Bjorn, Denise, Kenley, Daphne, Jort, Sophie en Mirthe nooit alleen lopen.

Sophie 
& 

Mirthe
Jort Daphne 

ten Haaf
Demi 

HelwigKenley Bjorn
Denise 

met haar 
krukken

Vraag 2: Wat vind jij een leuke activiteit om 
samen te doen?

Wat Myceliumleden de leukste activiteit vinden 
om samen te doen, is met stipt op nummer 1: 
uitgaan. Verder wordt er samen gesport of een 
culturele activiteit ondernomen. Niet veel leden 
vinden het leuk om samen te werken. Wat erg 
begrijpelijk is als je kan kiezen voor uitgaan!

uitgaan

sporten

culterele activiteit

werken

Vraag 3: Wat is je favoriete gerecht van het eten?

Maak jij binnenkort een kerstdiner? Vergeet dan niet om uit te pakken bij het hoofdgerecht. De meeste leden gaven namelijk aan 
dit hun favoriete gerecht is van het eten. Natuurlijk is het ook niet vervelend om met een borrelplank, nagerecht of voorgerecht 

aan te komen.

41% 27% 22% 10%

Hoofdgerecht Borrelplank Nagerecht Voorgerecht

74%

12%

12%

2%
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Vraag 4: Met wie ben jij het liefst in je vrije tijd?

Als onze Myceliumleden even niet bezig zijn 
met studeren of werken, spenderen zij hun 

tijd het liefste met vrienden. Natuurlijk zijn de 
lovebirds onder ons het liefst samen met zijn of 
haar partner. De minderheid koos om het liefst 

met zijn familie of niemand te zijn. 

64%

29%6%
1%

Vraag 5: Wat doe je het liefst als je alleen bent?

Muziek luisteren of maken, Netflixen of creatief bezig zijn, het is een greep uit de activiteiten die onze leden het liefste doen als 
ze alleen zijn. 

TikTok Chillen NiksHuilen SportenMuziek

Lezen Dansen Netflix Slapen
Creatief 

bezig zijn

Vraag 6: Merk je wel eens iets van eenzaam-
heid in jouw omgeving? 

De meerderheid van de leden merkt wel iets 
van eenzaamheid in zijn/haar omgeving. De 

meeste mensen voelden zichzelf namelijk 
wel eens eenzaam. Een goede manier om 

dit te doorbreken is het er met anderen over 
hebben, wat jullie ook al doen met jullie 

vrienden. 

ja, ik voel mezelf wel eens eenzaam

ja, ik heb het er met vrienden over

nee, niet vaak / nooit

ja, bij mijn familie (opa of oma)

Vraag 7: Ik ben liever…

Via ons duivelse dilemma kwamen we erachter dat jullie liever met jullie ex dan alleen op een onbewoond eiland zitten. Zijn 
jullie exen dan zo leuk? Of ben je gewoon liever niet moederziel alleen op een onbewoond eiland? 

58% 42%

Met mijn ex op een 
onbewoond eiland Alleen op een 

onbewoond eiland

vrienden

partner

familie

niemand

34%

25%

22%

19%
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Hoi hoi, ik ben Anouk (22) uit het derde 
jaar van de bachelor. Als lid van de oplei-
dingscommissie heb je de kans om op een 
ontspannen manier ideeën uit te wisselen 
en bij te dragen aan beter onderwijs voor 
iedereen; iets wat in mijn ogen ontzettend 
goed is.

Hoii! Ik ben Elyse (22) en zit in het eerste 
jaar van mijn master Commerciële Com-
municatie. Ik heb al veel mogen doen voor 
onze studie, maar heb daarbij nog nooit in 
de OLC gezeten. Het leek me daarom een 
leuke laatste toevoeging aan het rijtje! Ik 
hoop dat we onze, maar vooral ook jullie 
ideeën en hersenspinsels bespreekbaar 
kunnen maken om zo onze opleiding nóg 
een beetje beter in te richten :)

Hey! Ik ben Gijs (22) en ik doe master van 
Communicatiewetenschap in de richting 
Prosociale Communicatie. Ik vind het erg 
leuk om me in te zetten voor het onder-
wijs en luister hiervoor ook graag naar de 
opmerkingen van studenten. Samen met 
de rest zal ik mijn best doen om jullie erva-
ringen te delen in de vergaderingen en zo 
voor een nog betere studie te zorgen!

Hi, ik ben Jasmijn (22) en zit in het derde 
jaar van de bachelor. Het tweede halfjaar 
zal ik stage lopen in Hilversum en volgend 
jaar zal ik afstuderen. Ik vind het leuk 
om met een groot bestuursorgaan zoals 
de OLC mee te denken en daarbij mijn 
mening te geven. Daarnaast staan we in 
de OLC voor allerlei suggesties open, dus 
twijfel niet om een van ons daarover aan 
te spreken :)

Heey, ik ben Maureen (23) en ik volg op 
dit moment de pre-master communicatie-
wetenschap. Ik vind het belangrijk dat alle 
studenten zich gehoord en gezien voelen 
op de opleiding. Daarnaast vind ik het ook 
gewoon heel leuk om een steentje bij te 
kunnen dragen aan het creëren van goed 
onderwijs en een fi jne werkomgeving voor 
iedereen. Je bent altijd welkom om ideeën 
uit te wisselen en/of met suggesties te 
komen voor de opleidingscommissie. 

Hey! Ik ben Sannah (20) en ik zit in het 
tweede jaar van de bachelor communica-
tiewetenscha. Ik ben erg enthousiast over 
de studie en alles eromheen. Zo ben ik ac-
tief bij Mycelium in de lustrumcommissie 
en buddy voor eerstejaars. In de OLC hoop 
ik mee te kunnen praten over de opleiding 
om hem nog beter te maken! Mocht je een 
tip of suggestie voor ons hebben, laat het 
dan vooral weten ;)

Hoi! Ik ben Tristan (22) en de afgelopen 
drie jaar heb ik de bachelor Communi-
catiewetenschap gevolgd. Dit is zo goed 
bevallen, dat ik op dit moment ook de 
masteropleiding volg in de richting van 
Commerciële Communicatie. Ik kijk er naar 
uit om met alle ideeën en inbreng van alle 
studenten aan de slag te gaan om onze 
gezellige en informele opleiding steeds 
weer beter te maken!

De Opleidingscommissie kan niet zonder 
jullie hulp! Met het invullen van de cur-
susevaluaties helpen jullie ons met nuttige 
feedback. Ook hebben we Instagram 
(@olc_cw) waar je terecht kan. Tot snel!

TEKST OLC BEELD MAAIKE WIGMAN

Nieuw studiejaar, nieuwe OLC! De opleidingscommissie bestaat uit studenten 
van de bachelor, premaster en master Communicatiewetenschap die zich inzet-
ten om onze opleiding nóg beter te maken. Samen met docenten evalueren we 
cursussen, komen we met ideeën voor verbeteringen en kaarten we problemen 
van studenten aan. Graag stellen we ons als OLC van dit jaar voor!

ANOUK EIJKELBERG

ELYSE KRUIT

GIJS JANSSEN STEENBERG

JASMIJN KOK

MAUREEN BEKKERNENS

SANNAH SCHEP

TRISTAN BRAAKMAN

OLC UPDATE
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Wanneer voelde jij je voor het laatst eenzaam? Je zou denken dat eenzaamheid iets is voor oude oma’s die achter de 
geraniums zitten en weinig de deur meer uitkomen. Toch komt het bij haast iedere student wel eens voor. Ondanks 

dat je misschien de meest leuke vriendengroep hebt, liefste vrienden of de studie je heel goed afgaat.

TEKST DENISE VAN DER POEL BEELD DAAN MISSET

Augustus 2021, ik stond op het punt om het park in te lopen om mijn introductie groepje voor het 
eerst te ontmoeten. Het was maar een gek moment. Jarenlang had ik me verheugd op mijn studen-
ten tijd. Iedereen in mijn omgeving zei altijd tegen mij ‘Denise, je studententijd wordt de beste tijd 
van je leven’. Toch stond ik daar met zenuwen in mijn hele lichaam en vond ik het zo spannend hoe 
dat studentenleven er voor mij uit zou gaan zien. Het begin van je studententijd vindt er veel ver-
andering plaats: je begint opnieuw, je verhuist misschien, je kent nog niemand van communicatie-
wetenschap en je vrienden van thuis zal je een stuk minder gaan zien. Aan het begin van het eerste 
jaar vond ik het erg lastig dat haast iedereen van mijn vriendinnen in Nijmegen al een kamer had 
gevonden, terwijl ik nog bij mijn ouders thuis woonde. Eerder weg moeten bij huisfeestjes of niet 
mee kunnen stappen omdat ik mijn laatste trein moest halen, iedere keer weer vond ik het zo balen. 
De volgende ochtend zag je video’s van je vrienden die de meest leuke dingen met elkaar hadden 
meegemaakt en het voelde soms alsof zij hierdoor al een hechtere band hadden. Evengoed in die 
periode gingen mijn vrienden van thuis ook langzamerhand op kamers waardoor de standaard 
zaterdagavond met de vriendenploeg niet meer standaard werd. De ene vriendin in Maastricht, de 

ander in Eindhoven en een ander weer in Leiden.    

Het begin van je studententijd is niet het enige moment dat je je wel eens eenzaam kunt voelen. 
Zelfs terwijl je massa’s vrienden, feestjes en huisgenoten om je heen hebt, kun je je evengoed een-
zaam voelen. Misschien is er wel niemand die echt weet wat er in je omgaat, waar je je zorgen over 
maakt of wat jou aan het lachen maakt. Misschien doe je net wat langer over je studie waarom je 
bij vakken geen aansluiting meer ervaart met studiegenoten door een groot leeftijdsverschil. Een-

zaamheid voelt iedereen wel eens.

Zorg dat je mensen blijft opzoeken, bijvoorbeeld door samen te eten of kom gezellig naar een acti-
viteit van Mycelium. Vergelijken met anderen heeft geen zin. De studiegenoot die iedere week een 
foto plaatst met zijn of haar vrienden in een hip koffi etentje zou zich net zoals jij eenzaam kunnen 

voelen. En misschien nog wel het belangrijkste: blijft het eenzame gevoel aan je knagen, 
praat erover met vrienden, familie, studiegenoten, de studieadviseur of de stu-

dentenpsycholoog. Of spreek iemand van het bestuur eens aan om 
een keer een koffi etje te drinken om gewoon je hart te luch-

ten of voor simpelweg een leuk gesprek, want 
onthoudt altijd  You Never Walk Alone.
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Rabo Studenten
Pakket 
Ben je student of ga je binnenkort studeren? 
Vraag gratis jouw Rabo Studentenrekening 
aan via rabobank.nl/studenten  


